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Svar på interpellation från Mikael 
Ekvall, Vänsterpartiet – 
Högkostnadsskyddet, blir det någonsin 
smidigare? 
I en interpellation från Mikael Ekvall, Vänsterpartiet, ställs frågan: 

- Hur går det egentligen med digitaliseringen och automatiseringen av 

högkostnadsskyddet? 

 

Arbetet med att ge länets invånare ett heltäckande stöd gällande 

högkostnadsskydd pågår för fullt, såväl nationellt som lokalt i region Jönköpings 

län.  

 

Den nationella aktören, Inera, ansvarar för att ta fram och produktionssätta en 

nationell tjänst som ska möjliggöra för vårdgivare i alla regioner att kunna dela 

relevant information. Genom e-tjänsten för invånare i 1177 Vårdguiden kommer 

invånare att kunna följa sina inbetalda avgifter inom öppenvården. E-tjänsten 

kommer att visa vilka besök som gjorts i öppenvården, hur mycket som inbetalts 

för dem, hur mycket som återstår till frikortsnivån, samt hur länge frikortet gäller.  

 

Det nationella arbetet har fördröjts med anledning av att en juridisk utredning 

behövde göras för att säkerställa att bland annat personuppgifter hanterades på ett 

korrekt och gemensamt sätt i hela Sverige. Förutsatt att den juridiska utredningen 

accepteras av regionernas jurister, räknar Inera med att tjänsten är färdigställd i 

oktober 2019. 

 

Parallellt med det nationella arbetet har Region Jönköpings län bedrivit ett lokalt 

arbete, då en lokal tjänst för elektroniska frikort behövs för att kunna ansluta till 

den nationella tjänsten. En lokal tjänst är därför upphandlad under hösten 2018. 

Ett projekt pågår för att integrera och kvalitetssäkra den upphandlade tjänsten med 

de IT-system som hanterar besök enligt högkostnadsskyddstaxan (Cosmic, 

ambulansens Paratus, tandvårdens T4). Invånare i Region Jönköpings län kommer 

att få information kring det digitala högkostnadsskyddet i februarinumret av 

invånartidningen. Planerad driftsättning av den lokala tjänsten är andra kvartalet 

2019. 

 

 

Rachel De Basso 

Ordförande i nämnd för folkhälsa och sjukvård 

 


